
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 19. juni 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 29. maj 2009 

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 411 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Anne Baastrup (SF).

Spørgsmål nr. 411:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 27. maj 2009 fra Bjarne 

Mønster vedrørende bevilling af invalidebil, jf. SOU alm. del - bilag 348.”

Svar:

I finanslovsaftalen for 2009 er der som led i kvalitetsreformen fra 2010 og 

frem afsat 15 mio. kr. årligt til at forenkle reglerne for støtte til køb af handi-

capbil. 

Hensigten er at forenkle reglerne og gøre dem mere gennemskuelige samt 

at rette op på uhensigtsmæssigheder ved de gældende regler. I forlængelse 

af sidstnævnte er jeg fuldt ud opmærksom på de problemstillinger, som der 

er rejst vedrørende afgiftsreglerne, herunder uhensigtsmæssige incita-

mentsstrukturer. Disse spørgsmål indgår også i de aktuelle overvejelser om 

modernisering og afbureaukratisering af reglerne om støtte til køb af handi-

capbil.

For en god ordens skyld skal jeg bemærke, at problemstillingen om at mini-

mere sædeantallet i de såkaldte kassevogne relaterer sig til spørgsmålet om 

betingelserne for fritagelse for registreringsafgift.
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